

# СОДЕРЖАНИЕ

---

<b>Политическая экономия</b>	
<i>Бадалян Л.Г., Криворотов В.Ф.</i> Индустриальные Средние века или Есть ли жизнь после индустриального капитализма? (часть 2-я)	4
<i>Моцелков Е.Н.</i> Геополитическое противостояние России и Запада: новые реалии и проблема экономико-технологического суверенитета	24
<hr/>	
<b>Инновационная экономика</b>	
<i>Вольчик В.В., Кот В.В.</i> Опыт китайских реформ для развития российской инновационной системы	38
<hr/>	
<b>Отраслевая и региональная экономика</b>	
<i>Беилин И.Л.</i> Новые экономические подходы к развитию горизонтальной межрегиональной промышленной политики под влиянием нефтегазовой отрасли	59
<hr/>	
<b>Финансовая экономика</b>	
<i>Ершов М.В., Танасова А.С.</i> О подходах Банка России в меняющихся условиях	78
<i>Ахмедов Б.</i> Нефтяные доходы и особенности формирования национальных сбережений в Азербайджане	91
<hr/>	
<b>Экономическая система России</b>	
<i>Степанова Т.Д.</i> Экономическая безопасность России после 2022 года: технологический суверенитет и человеческий потенциал	107
<hr/>	
<b>Обзоры</b>	
<i>Зотова Е.С.</i> Общественные науки в СССР и их роль в XXI веке (Второй московский марксистский форум)	120

# CONTENTS

---

## **Political economy**

*Badalian L.G., Krivorotov V.F.* Industrial Middle Ages or Is There Life after Industrial Capitalism? (Part 2) 4

*Moshchelkov E.N.* Geopolitical Confrontation of Russia and the West: New Realities and the Issue of Technological Sovereignty 24

---

## **Innovation economy**

*Volchik V.V., Kot V.V.* The experience of Chinese reforms for the development of the Russian innovation system 38

---

## **Sectoral and regional economics**

*Beilin I.L.* New economic approaches to development Horizontal interregional industrial policy influenced by the oil and gas industry 59

---

## **Financial economics**

*Ershov M.V., Tanasova A.S.* On the approaches of the Bank of Russia in a changing environment 78

*Ahmadov B.* Oil revenues and features of the formation of national savings in Azerbaijan 91

---

## **The economic system of Russia**

*Stepanova T.D.* Economic security of Russia after 2022: technological sovereignty and human potential 107

---

## **Reviews**

*Zotova E.S.* Social sciences in the USSR and their role in the XXI century (Second Moscow Marxist Forum) 120